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ELŐLAP

Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének

20. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2018. december 20-án megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester
4 fős képviselő-testületi tagságból 3 fő van jelen az alábbiak szerint
Ciuleac Martin, Lovas József János, Debre Erzsébet képviselők
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Kaszmán Jánosné a Szent Kereszt Alapítvány képviselője 1. napirendi pontnál

Javasolt napirend:

1./  Szent Kereszt Alapítvány képviselőjének beszámolója a lépcsőépítésről, és 
annak költségeiről
Előadó: Kaszmán Jánosné pénzügyes

2./  TOP-1.4.1-16-N61-2017-002 kódszámú Berkenye község bölcsődei 
infrastruktúra fejlesztése pályázattal kapcsolatos közbeszerzési eljárás
Előadó: Schmidt Józsefné polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

3./  Különfélék
Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 

4./  Hatósági ügy
Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 

Árpásné Schlenk Judit jegyző

Hozott határozatok: 74/2018.(XII.20.) - 76/2018.(XII.20.)

Hozott rendelet nemvolt. 

Zárt ülés volt.

Zárt ülésen hozott határozat: 77/2018.(XII.20.) - 77/2018.(XII.20.)
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Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester
4 fős képviselő-testületi tagságból 3 fő van jelen az alábbiak szerint
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Árpásné Schlenk Judit jegyző
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Schmidt Józsefné polgármester üdvözölte a megjelenteket megállapította, hogy az ülés 
határozatképes és azt 17 óra 02 perckor megnyitja.

1./  Szent Kereszt Alapítvány képviselőjének beszámolója a lépcsőépítésről, és 
annak költségeiről
Előadó: Kaszmán Jánosné a Szent Kereszt Alapítvány képviselője

Írásbeli előterjesztés csatolva

Kaszmán Jánosné pénzügyes részletesen beszámolt arról, hogy az emléklépcsővel kapcsolatos 
kiadások összesen 28 millió forintot tettek ki, amelyből 23.487.000 Ft futott át a Szent Kereszt 
Alapítvány könyvelésén.

Kaszmán Jánosné:
Az eltérés abból adódik, hogy van, ami közvetlenül lett kifizetve. A kiadások többségét a 
vállalkozóknak kifizetett díj tette ki, amely majdnem 17 millió forint volt. Több millió forintért 
lett anyag vásárolva. A szállítás, rakodás, burkolás és egyéb gépi munkák költsége több mint 1 
millió forint volt. A tervek készítése és a geodézia is kiadásként jelentkezett.
A bevételeket alkotta az önkormányzattól kapott 10 millió forint, a Faluszövetkezet 2 millió 
forintos támogatása, a nemzetiségi önkormányzattól kapott összesen 800.000 Ft összegű 
támogatás. A sportegyesület 150.000 Ft-ot adott. Fentieken felül perselypénzekből 2018. 
decemberéig 699.120 Ft került erre a célra felhasználásra. 300.000 Ft érkezett Pálos Frigyes 
kanonok Úrtól a Szent Márton emlékhely létesítésére. A DI-FER Kb. 1 millió forint értékben 
vásárolt villanyszerelési anyagokat és fedlapokat. Magánszemélyek is támogatták az építkezést. 
Schmidt Józsefné 907.200 Ft támogatást adott. Több mint 10 millió forint tartozás áll még fenn, 
amely 2019. évben fog rendeződni az önkormányzat 6 milliós támogatásából, ezen felül oltár 
pályázatból 1.250.000 Ft-ot ad át az Atya. 2018-ra 900.000 Ft, 2019-re 1.800.000 Ft illeti meg 
az egyházat a templomtoronyban elhelyezett T-mobile állomás díjaként, ezek az összegek is 
mind az Alapítványhoz kerülnek az építés költségeinek fedezésére. Számítunk még 
perselypénzre is. A tartozások így várhatóan 2019 év végéig kifutnak. 
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Az építkezéssel kapcsolatban az építési naplók le vannak zárva, a műszaki ellenőr és a 
műemlékfelügyelet mindent elfogadhatónak talált. A használatbavételi engedélyhez az 
építmény feltűntetése szükséges még. A feltűntetést földmérőnél megrendeltük.
Kérdés, hogy ki lesz a továbbiakban az üzemeltető. A 16 millió összegű beruházást valakinek 
állományba kell venni. A továbbiakban ezt meg kel beszélni, és áramköltség is folyamatos 
kiadást jelent, amely most az egyháznál jelentkezik. Meg kell beszélni ezt az Atyával. 
Szerintem gond, hogy az egyházközség igazán nem működik. Nem az Atyának kellene ezzel 
foglalkozni, hanem az egyházi képviselőtestületnek, a híveket meg kell mozgatni, el kell osztani 
a feladatokat, a falut is jobban be kell vonni, ezt meg kell beszélni.

Schmidt Józsefné polgármester:
Attól tartok azt fogják mondani, hogy tartsa karban aki építette, csináljuk mi. Jelenleg a Szent 
Kereszt Alapítványé ez a tulajdon, ami az egyház területén van.

Kaszmán Jánosné:
A beruházást aktiválni kell, utána átadni valakinek, például az egyháznak, akinek a területén 
van. A Szent Kereszt Alapítvány már többször lebonyolított sok milliós felújítást, mégsem lehet 
a nevén ez a sok milliós vagyon. Sok munka van ezekben a felújításokban, amit kb. 20 évre 
csinálok, de nem mindenki örül ennek, nem lelkesedik az egyház, az Atya sem, csak nyűgnek 
érzi a pályázatokat, a lépcsőt. Sokszor a jó szó, a pozitív hozzáállás is sokat jelent. Ezeket meg 
kellene beszélni.

Lovas József János alpolgármester: 
Az egyháztanácstagoknak és elnöknek aktívabbaknak kellene lennie. A lépcső építésében nem 
vették ki a részüket.

Schmidt Józsefné polgármester:
A temetőben 5 pap van eltemetve, de azok sírjait mindig én és a közmunkások tartjuk rendben. 
Piroska sokat tett az egyházi ügyekért.

Kaszmán Jánosné:
Én kivezetem a Szent Keresztből, térképen az egyház tulajdonában lesz.

Schmidt Józsefné polgármester:
Az építkezéskor felmerült vízköltséget az egyház fizette, mert a szennyvízköltség elengedését 
kérték.

Kaszmán Jánosné:
Én úgy gondolom, hogy ez mindenki megelégedésére épült, az Atyával meg kell beszélni a 
dolgokat, kitűntetést is kapott.

Debre Erzsébet képviselő:
28 millióval gyarapodtunk.

Szó esett a diósjenői templom felújításáról is.

Schmidt Józsefné polgármester:
Piroska köszönjük a munkádat. Ami az egyházban történik munka azt Piroska és én csináljuk. 
Ha ő nem csinálja ki fogja ezt átvenni, csinálni, lehet hogy senki.

Szó esett arról, hogy kezdeményezik a kultúrház építésére pályázat benyújtását.
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2./  TOP-1.4.1-16-N61-2017-002 kódszámú Berkenye község bölcsődei infrastruktúra 
fejlesztése pályázattal kapcsolatos közbeszerzési eljárás
Előadó: Schmidt Józsefné polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A bölcsődei pályázat esetében el kell indítani a közbeszerzési eljárást. Ezzel kapcsolatban ki 
kell választani a közbeszerzőt. Mivel a szabályok mindig módosulnak, új szabályzatot javaslok
elfogadni, és egyúttal a közbeszerzéshez kapcsolódóan el lehet fogadni a jelenlegi ismereteink 
szerinti közbeszerzési tervet is 2019. évre vonatkozóan.

Schmidt Józsefné polgármester:
A közbeszerzésre vonatkozóan ajánlatot kértem a Márkus és Társai Kft-től Salgótarjánból a 
Palóc Projekt Kft-től Szécsényből, és a Quadrát Kft-től Salgótarjánból. A legkedvezőbb 
ajánlatot a Quadrát Kft. adta, és ő már folytatott le közbeszerzést, és a munkájával meg voltunk 
elégedve, tehát javaslom, hogy a Quadrát Kft-t bízzuk meg a közbeszerzési eljárás 
lefolytatásával. Az építési beruházás becsült értéke 38.847.635 Ft. A közbeszerzés díja 400.000 
Ft + ÁFA, ennek összege a pályázatból lesz fizetve. Javaslom a testületnek, hogy bízzuk meg 
a Quadrát Kft-t. Javaslom továbbá a közbeszerzési tervet, és szabályzatot az előterjesztésnek 
megfelelően elfogadni.

A polgármester és a jegyző válaszolt a feltett kérdésekre. A képviselők ezután támogatták a 
megnevezett szervezet megbízását, a szabályzat elfogadását és a 2019. évre vonatkozó 
közbeszerzési terv elfogadását. Mindegyik határozat egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal és 
0 tartózkodással) született az alábbiak szerint.

74/2018.(XII. 20.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete TOP-
1.4.1.-16-N61-2017-002 kódszámú Berkenye község bölcsődei 
infrastruktúra fejlesztése elnevezésű pályázat közbeszerzési 
eljárásnak lefolytatásával megbízza a Quadrát Építőipari és 
Kereskedelmi Kft-t 400 e Ft + ÁFA, összesen bruttó 508.000 Ft 
összegben.
A testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
aláírására, és az abban foglaltak betartására.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester

75/2018.(XII. 20.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja az új
Közbeszerzési szabályzatot. Ezzel egyidejűleg a 
60/2017.(VIII.23.) számú határozattal elfogadott közbeszerzési 
szabályzat hatályát veszti.
A testület felkéri a polgármestert, hogy az abban foglaltak 
betartásáról gondoskodjon.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester
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76/2018.(XII. 20.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2019. 
évi közbeszerzési tervet az előterjesztés szerinti tartalommal 
elfogadja, amely egyben a határozat mellékletét képezi. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat 
végrehajtásáról gondoskodjon, szükség esetén tegyen javaslatot 
módosításra. 
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester

3./  Különfélék
Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 

A napirend keretében a polgármester beszámolt arról, hogy a Faluszövetkezet 5 millióval több 
iparűzési adót fizetett be.
A polgármester részletesen beszámolt arról, hogy 2018-ban milyen fejlesztések történtek, és 
milyen forrásból. Tájékoztatta a képviselőket, hogy a mai napon minden számla ki lett fizetve, 
mert támogatás érkezett.
Arról is tájékoztatást adott, hogy az orvosi rendelő felújítása hogy halad. Elmondta, hogy a 
játszótéri pályázat nyert, de hivatalos értesítés nem érkezett.

Schmidt Józsefné polgármester:
A rendezvénypályázat is nyert, ebből lesz kifizetve a 300 éves évfordulóval kapcsolatban 
felmerült 2,5 millió forint. Megköszönöm a segítséget, amit az egész évben kaptam tőletek, az 
az alpolgármesternek, a képviselőknek és a jegyzőnek.

A polgármester beszámolt arról is, hogy a település 1 cégtől ingyenesen több ezer virághagymát 
kapott, amelyek a templomkertben és a közterületeken lettek elültetve.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A Diószeghy Judit ügyében az ügyvéd azt tanácsolta, hogy ne adjon az önkormányzat 
felelősségvállalási nyilatkozatot, mert ahol a kár keletkezett ott nem állhatott volna jármű. 
Levélben tájékoztattuk a károsultat, hogy nem vállaljuk a felelősséget, és mivel a kár nem a mi 
hibánkból keletkezett nem fizet az önkormányzat kártérítést. Válasz még nem érkezett.

Ezután az 4. napirend megtárgyalásával zárt ülésen folytatódott a képviselőtestületi ülés.

Kmf.

Schmidt Józsefné                           Árpásné Schlenk Judit
polgármester                                                  jegyző


